
PROCÉS PARTICIPATIU SOBRE EL NOU SISTEMA DE RECOLLIDA DE RESIDUS A SANT VICENÇ DELS HORTS  

 

BARRI GRUP LLINÀS. 22 de març de 2023, Sala Polivalent del Camp de Futbol La Guàrdia - 

Grup Llinàs. 

Essent les 18:25h del dia 22 de març de 2023 s’inicia l’obertura de portes a la sessió previ 

registre de les persones participants. 

Assistents: 9 

Benvinguda i presentació 

El Regidor del barri de La Guàrdia i el Llinàs Juan Ramón Torres dona la benvinguda i agraeix 

la participació a les persones assistents. 

Seguidament, Yolanda Martín, Cap de Participació i Convivència de l’Ajuntament de Sant 

Vicenç dels Horts dona la benvinguda i agraeix la participació a les persones assistents. 

Seguidament fa una explicació del context que ha motivat la realització del procés participatiu 

sobre el nou sistema de recollida de residus. 

Presentació Tècnica 

La consultoria ENTORNa3 realitza l’explicació tècnica tant del procés participatiu com dels 

dos sistemes de recollida que es proposen. L’explicació es centra en els següents punts: 

 Fases del procés participatiu 

 Context 

 Sistemes de recollida proposats: contenidors tancats i porta a porta 

 Enquesta disponible a la plataforma web de participació 

Dinàmica participativa 

Degut a la baixa assistència de participants a la sessió, es decideix realitzar l’activitat 

participativa en plenari. Es realitzen preguntes concretes per cada un dels dos sistemes de 

recollida proposats i es recull l’opinió de les persones participants (en forma de votació a mà 

alçada) de cara a l’elaboració de l’informe final del procés participatiu. 

Torn de paraules 

Es recullen els següents comentaris i respostes: 

Es comenta el cas del municipi de Miravet, on fan comprar bosses homologades als habitatges 

per participar al pap i si no es fan servir et poden posar sancions. 

 Es respon que a Miravet estan implantant la taxa justa i ho fan a través del consum de 

bosses per habitatge. Per tant és important controlar l’ús d’aquestes. 

Es pregunta que, si cada dia es poden llençar els bolquers, llavors amb el servei porta a porta 

es barregen amb l’altra fracció que toca recollir aquell dia, dins del mateix camió. 

 Es respon que no es barreja, els camions tenen un compartiment més petit a part per a 

les bosses de tèxtil sanitari. A més, a l’Ajuntament no li interessa barrejar aquests 

residus perquè amb les fraccions selectives reben un retorn econòmic i amb la resta 

han de pagar per la seva gestió. 
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Es comenta que en les aportacions amb cubell comunitari no se sap si participen bé els veïns 

de cada pis. També s’ha de netejar i treure i pot ser un motiu de problemes. 

 Es respon que sí, és l’inconvenient que té el PaP comunitari, però alhora ajuda a acotar 

una mica més la individualització de les aportacions de residus. 

Es comenta el cas del municipi de Santa Coloma de Cervelló, on des de la implantació del 

porta a porta els carrers estan plens de brossa, i existeixen problemes amb rates i porcs 

senglars. També es comenta que en municipis amb habitatges unifamiliars un porta a porta és 

factible però en barris com aquest, amb blocs de pisos alts i pisos petits no és possible. I a més 

se li han de sumar les inclemències climàtiques (pluja, vent...) que poden generar molts 

problemes. 

Es comenta el cas del municipi de Montferri, on hi ha implantat un porta a porta amb àrees de 

contenidors oberts d’emergència a les sortides del poble, i que molts veïns directament deixen 

les bosses a aquestes àrees i no participen del PaP. 

 Es respon que amb els nous dissenys de serveis PaP cada cop es fa menys, les àrees 

d’emergència amb contenidors oberts són un nucli d’abandonaments i acaben sent 

perjudicials pel PaP. 

Es comenta que el porta a porta de la fracció vidre no sembla gaire viable, sobretot si s’ha de 

recollir de nit, pel soroll i molèsties que pot causar als veïns. 

Es pregunta com funciona exactament la taxa justa. 

 Es respon que principalment el que es fa és bonificar l’aportació de la fracció orgànica i 

penalitzar l’aportació de la fracció resta, dins d’uns màxims i mínims establerts i tenint 

en compte alguns paràmetres com el nombre d’ocupants de l’habitatge, entre 

d’altres. 

Es pregunta si amb el sistema de contenidors tancats se sap quin tipus de residus es llença al 

contenidor o si es pot enganyar el sistema obrint el contenidor sense llençar-hi res per tal 

d’obtenir el màxim benefici de la taxa justa. 

 Es respon que no, el sistema no permet saber quin tipus de residu es llença i tampoc 

sap si no es llença bossa quan s’obre l’obertura del contenidor. Tot i això aquests 

sistemes sí que calculen el temps entre obertures del contenidor, de manera que es 

pot regular d’alguna manera el mal ús dels contenidors. També la tecnologia encara 

està avançant en aquest sentit. 

Es comenta que es té la sensació que amb taxa justa o sense s’acabarà pagant el mateix. 

 Es respon que tant amb la taxa actual com amb la justa s’ha de recaptar el mateix, 

però que amb la taxa justa la diferència és que es reparteix de manera justa ja que el 

que fa un bon ús del servei paga menys que el que no. 

Es pregunta si amb el sistema porta a porta si un veí està de vacances i no aporta els residus 

rep una sanció. 

 Es respon que no, ni es rep sanció ni té un efecte en la teva taxa si es compleixen el 

nombre mínim d’aportacions anuals per fracció. 
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Es pregunta quin tipus de vehicles acostumen a fer els serveis de recollida porta a porta, 

quines mides tenen, la tipologia de combustible... 

 Es respon que això depèn de les característiques urbanístiques del municipi però que 

normalment als nuclis antics es recull amb vehicles més petits i fora d’aquets amb 

vehicles més grans. És difícil que siguin elèctrics perquè els vehicles compactadors 

encara no estan del tot preparats per ser elèctrics i en municipis amb pendents, com 

alguns barris de Sant Vicenç, no és factible tampoc. 

Es comenta que amb el porta a porta generem moltes més bosses de plàstic que amb els 

sistemes amb contenidors, on podem aportar els residus a granel. 

 Es respon que depèn, que no a tots els PaP l’aportació és en bossa, n’hi ha que 

l’aportació del paper-cartró i vidre es fa a granel dins d’un cubell. Però és veritat que 

aquells PaP que l’aportació es fa en bossa tenen el risc d’acabar generant massa 

residu. El sistema més sostenible és el PaP amb cubell. 

Es pregunta com serà el servei de recollida de mobles al nou contracte. 

 Es respon que principi no canviarà i quedarà igual que ara i que en tot cas això no 

afecta al sistema de recollida de les 5 fraccions principals. 

Es pregunta quan està previst que s’implanti el nou servei. 

 Es respon que el contracte actual acaba aquest any 2023 i que es preveu que el nou 

s’implanti el 2025. 

Es dona per acabada la sessió a les 20:10h. 

 

 

 


